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čtvrtek 3. listopadu
DUCHOVÉ
Derniéra muzikálu v podání mládeže souboru
D.A.V.A.
velký sál Záložny v 18 h

sobota 5. listopadu
KÁCENÍ MÁJE
Stárci ze Slavíkovic a skupina Akcent zvou na
taneční zábavu.
sál TJ Spartak Slavíkovice od 20 h

neděle 6. listopadu
RECITÁL MARTINA DOLEŽELA
Zazní klasické, filmové a muzikálové melodie. 
Na klavír doprovází Ondřej Špaček.
velký sál Záložny v 17 h

pátek 11. listopadu
SYLVIE
V netradiční romantické komedii o lásce  
k partnerovi i k psímu mazlíčkovi hrají Otakar 
Brousek ml., Klára Cibulková, Anna Stropnická, 
Václav Werner Kraus a další. Předprodej 
vstupenek v síti GoOut.net a v Městské knihovně 
Rousínov.
velký sál Záložny v 19 h

úterý 15. listopadu
SLAVNOSTNÍ VEČER K 70. VÝROČÍ ZUŠ
Žáci a pedagogové ZUŠ si připomenou 70 let
od založení uměleckého školství v Rousínově.
Těšíme se na setkání s bývalými žáky a příznivci 
umělecké školy. Přijďte si zavzpomínat na léta 
strávená ve své ZUŠce, případně Lidušce (LŠU).
velký sál Záložny v 18 h

neděle 20. listopadu
KŘEST KNIHY TRIPTYCH
Soubor D.A.V.A a jeho hosté uvedou novou knihu 
tří scénářů spjatých s městem Rousínovem.
velký sál Záložny v 17 h

21. – 27. listopadu
PODZIMNĚ-VÁNOČNÍ VÝSTAVA PRACÍ ŽÁKŮ
VÝTVARNÉHO OBORU ZUŠ
Vernisáž bude v pondělí 21. 11. v 18 h, otevírací
doba bude uvedena na plakátech.
koncertní sál v přízemí ZUŠ

úterý 22. listopadu
BURZA HRAČEK, ZIMNÍHO OBLEČENÍ
A SPORTOVNÍHO VYBAVENÍ
Burzu pořádají Volnočasovky MC Pohádka.
přísálí Záložny

neděle 27. listopadu
ROZSVĚCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU NA
NÁMĚSTÍ A ADVENTNÍ PROCHÁZKA ZUŠKOU
Slavnostní program k zahájení adventu
připravuje město Rousínov ve spolupráci se
sbory a se ZUŠ Františka Sušila.
Sušilovo náměstí a sál ZUŠ od 16 h

sobota 3. prosince
VÁNOČNÍ KONCERT DAVIDA KŘÍŽE
velký sál Záložny v 17 h

neděle 11. prosince
VÁNOČNÍ KONCERT DECHOVÉ HUDBY
VLČNOVJANKA
Klasický repertoár i vánoční písně v podání
známé dechové hudby. Předprodej vstupenek
v síti GoOut.net a v Městské knihovně Rousínov.
velký sál Záložny v 16 h

úterý 13. prosince
VÁNOČNÍ KONCERT
Mnoho krásných vánočních melodií si připravují 
především mladší žáci ZUŠ.
koncertní sál v přízemí ZUŠ v 18 h

neděle 18. prosince
ŽIVÝ BETLÉM
Program s vánočním příběhem k zakončení
oslav 800. výročí města.
sál TJ Spartak Slavíkovice v 17 h

Ve volbách byli do Zastupitelstva města 
Rousínova zvoleni: 
Brtník Jan (Občanská demokratická strana) 
Havíř František st., Ing. (Nestraníci)
Havíř František ml., Ing. (Nestraníci)
Chromý Aleš, MUDr. (Pro Rousínovsko)
Chromý Zdeněk, Ing. (Pro Rousínovsko)
Juhás Pavel, Ing. (Nestraníci)
Kříž Jakub, Bc. (S rozumem pro veřejnost)
Lukášek Jiří, Ing. (Pro Rousínovsko)
Mezihorák Jiří (S rozumem pro veřejnost) 
Němec Jakub (Pro Rousínovsko) 
Rothkögelová Magda (S rozumem pro veřejnost)
Slovák Václav, Ing. arch. (KDU-ČSL)
Šedý Zdeněk (S rozumem pro veřejnost)
Šeligová Petra (KDU-ČSL)
Zatloukalová Terezie, Mgr. (KDU-ČSL)

Na ustavujícím zasedání byli do Rady města 
Rousínova zvoleni:
Lukášek Jiří, Ing. (Pro Rousínovsko)  
– zvolen starostou města
Šedý Zdeněk (S rozumem pro veřejnost) 
- zvolen místostarostou města 
Brtník Jan (Občanská demokratická strana)
Mezihorák Jiří (S rozumem pro veřejnost)
Němec Jakub (Pro Rousínovsko)

Ing. Marián Tlčik, MBA
tajemník MěÚ

ZVOLENÍ ČLENOVÉ ZASTUPITELSTVA MĚSTA ROUSÍNOVA PRO VOLEBNÍ 
OBDOBÍ 2022 – 2026

V komunálních volbách, které proběhly ve dnech 23. a 24. září 2022, bylo zvoleno patnáct členů 
Zastupitelstva města Rousínova. V pondělí 17. října 2022 proběhlo ustavující zasedání zastupitel-
stva, na kterém byli zvoleni starosta, místostarosta a členové Rady města Rousínova. 
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TĚLOCVIČNA PŘI ZŠ HABROVANSKÁ SE DOČKÁ REKONSTRUKCE 

Rousínov disponuje řadou prostor pro sportovní vyžití dětí i široké veřejnosti různých věkových 
kategorií. Téměř všechna dostupná městská sportoviště prošla v nedávné době rekonstrukcemi. 
Jedním z posledních míst, které si zaslouží renovaci, je tělocvična při ZŠ Habrovanská. 

V letošním roce se městu podařilo získat na 
opravu tělocvičny finanční podporu od Minis-
terstva pro místní rozvoj České republiky ve výši  
3,6 miliónů korun. Stavbu provede firma Spor-
tovní podlahy Zlín za cenu 9,5 miliónů korun. 
Během stavebních prací budou vyměněna okna, 
bude renovována podlaha, nově obloženy stěny 
a vymění se otopná tělesa. Dále bude obnove-
no sportovní vybavení celé tělocvičny a přistaví 
se nářaďovna v severovýchodním rohu budovy, 
čímž se vyřeší nedostatečný prostor pro ukládá-
ní sportovního náčiní. V neposlední řadě přispě-
je ke komfortnějšímu sportovnímu zážitku také 
modernizace sociálního zázemí zahrnující stá-
vající přístupovou chodbu, šatny, sprchy a WC.

Se stavbou se začne již letos na podzim, pro-
to budou muset být některé sportovní aktivity 
omezeny. Věříme ale, že nový moderní sportovní 
prostor všechny nepříjemné komplikace spor-
tovcům v budoucnu vynahradí a bude dlouho 
sloužit všem sportovním nadšencům v novém 
kabátě. 

Lenka Kejlová
projektová manažerka

Hned při příchodu nás paní vřele přivítala úsmě-
vem a celé posezení bylo ve velmi uvolněné a pří- 
jemné atmosféře. Nevěřila jsem, že tato paní 
opravdu slaví trojciferné jubileum, vždyť vypadá 
úžasně. A co víc! Má výbor-
nou paměť a velmi pouta-
vě nám vylíčila celý svůj 
dosavadní život. A že nebyl 
vůbec jednoduchý. 
Jako nejkrásnější období 
vidí dětství se svojí ma-
minkou, kdy spolu zažívaly 
opravdu hezký vztah. Dal-
ším pěkným obdobím bylo 
narození jejího jediného 
syna. Naopak nejtěžším 
obdobím byl odchod ma-
minky, když paní Věře bylo 
necelých dvacet let.
Paní Věra se narodila ve 
Slavičíně na Valašsku. Vy-
učila se švadlenou – ná-
vrhářkou, ale více ji bavilo 
vaření. Svému oboru se ale nevěnovala a praco-
vala v kovopodniku. Později v Bulharsku praco-
vala v televizi, kde chystala hudbu pro zvukové 
režiséry. Se svým manželem, bulharským obča- 
nem, se seznámila v Brně, kde studoval. Vzali 
se v Broumově a poté ho následovala i do jeho 
rodné Sofie, kde žila celých 17 let. Tam se jí na-
rodil i její syn. Jelikož manžel pracovně cestoval 
po celém světě, ona se rozhodla se synem vrá-
tit do Česka, do Brna. Po roce 1989 se za nimi 
do Česka vracel i manžel, který žil a poté zemřel  
v roce 1995 v Riu de Janeiru. Ji na stáří zavál vítr 
do našeho města, kde se usadil její syn, který se 
o ni pečlivě stará. 
Paní Věra nám prozradila, že velmi ráda tančila, 
cestovala a byla aktivní sokolkou. Nyní ji potě-

ší poslech dechovky a pěkná křížovka. Bohužel 
má trápení se zrakem, čas nad křížovkami tráví 
se synem, který jí je čte a dopisuje. Má ráda spo-
lečnost, ven se však z důvodu pohybových obtíží 

nedostane. I přesto jí optimismus neschází, těší 
ji každé nové ráno, návštěva syna a ostatních 
blízkých.
A co by poradila na dlouhověkost? „Neměla jsem 
lehký život, bylo i hodně bolesti, ale měla jsem 
štěstí na hodné lidi kolem sebe. A večer si ráda 
dám trošku červeného vína“. 
My z celého srdce ještě jednou přejeme hlavně 
hodně zdraví, klidu, radosti, hodně příležitostí  
k úsměvu ve tváři a minimálně stejnou životní 
vitalitu do dalších let.

Petra Hrachovinová
vedoucí odboru vnitřních věcí

STOLETÁ JUBILANTKA

Dne 6. září 2022 oslavila krásné kulaté 100. jubileum paní Věra Bošnakovová. Tato milá a usměva-
vá paní žije od roku 2009 v D-CHB na ulici Louky. K významnému jubileu jí popřál jménem vedení 
města pan místostarosta Zdeněk Šedý.
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TISÍCE NOVÝCH STROMKŮ V ROUSÍNOVĚ A V JEHO OKOLÍ

Pozemky v celkovém rozsahu 5,8 ha ve čtyřech lokalitách extravilánu katastrálních území Rousí-
nov, Vítovice a Kroužek byly během letošního jara osázeny a osety mnoha rostlinami.

PRVNÍ DNY V MATEŘSKÉ ŠKOLE

Nástup dětí do mateřské školy bývá přelomovým krokem v životě dítěte, který ovšem není jedno-
duchý pro děti ani pro rodiče. Většina rodičů si předem klade různé otázky: Jaké bude moje dítě? 
Bude plakat? Jak se začlení do kolektivu? Zvykne si na mateřskou školu bez větších obtíží?

V lednu roku 2021 podalo město Rousínov s pro-
jektem „Založení ÚSES1 vybraných ploch k. ú. Rou- 
sínov“ úspěšnou žádost o dotaci z programu 
OPŽP2 Ministerstva pro životní prostředí ČR.

Projekt výsadeb pro tuto akci vypracoval v roce 
2018 Ing. Michal Kovář, Ph.D. Cílovým stavem 
zakládaných prvků s plošnými výsadbami dřevin 
byly zpravidla lesní (v menší míře i doplňující ne-
lesní) ekosystémy.
Letošní velmi suché jaro těmto, a spoustě jiných 
výsadeb, příliš nenahrávalo. Naopak počasí bylo 
výhodné pro dodavatelskou firmu pro práce v te-
rénu. Bláto nebylo všude a práce probíhaly tak-
řka jako na drátkách. Realizace spočívala pře-
vážně v založení dřevinných a travinobylinných 
porostů výsadbami a výsevy. Kromě posílení bio- 
diverzity (různorodost života) a ekologické sta-
bility území tato stavba významně přispěje také 
k naplnění protierozních funkcí.
Staveniště bylo předáno v září 2021 a v květnu 
letošního roku předala firma Kavyl městu ho-
tovou zakázku s realizovanými prvky. Během 
následujících tří let bude dle smlouvy o dílo pro-
bíhat péče a údržba travinobylinných porostů, 
péče o oplocenky, vyžínání sazenic, jejich záliv- 
ka, výměna případných uhynulých sazenic a péče 
o výsadby dřevin mimo oplocenky.

Odbor výstavby a životního prostředí

Tyto otázky jsou zcela pochopitelné, protože si-
tuací, na které si musí děti při nástupu do mateř-
ské školy zvyknout, je opravdu hodně. Děti čeká 
nové prostředí, nepřítomnost rodičů, cizí autori-
ta, režim dne, nová pravidla a také nové činnosti. 
Kromě toho často právě v mateřské škole děti 
navazují svá první přátelství s vrstevníky.

Pro usnadnění adaptace jsme při květnovém zá-
pisu připravili den otevřených dveří, kdy se děti  
s rodiči mohli podívat do jakékoli třídy, zapojit se 
do her nebo do společných činností. A v prvních 
zářijových dnech pak mohli rodiče své dítě do 
třídy krátce doprovodit, společně s ním si vybrat 
hračku, přidat se k již probíhajícím činnostem. 
Rodičům je tak umožněno lépe poznat, jak se 
v mateřské škole pracuje a co dětem pro jejich 
rozvoj nabízí. A děti měly možnost poznat nové 
prostředí za doprovodu blízké osoby.
Každé dítě je ale individuální a doba, po kterou si 
v mateřské škole zvyká, se může lišit. K uklidnění 
a vyrovnání se s nástupem do mateřské školy do-
chází asi po šesti týdnech docházky, kdy si větši-

na dětí zvykne natolik, že již ráno nebo v průběhu 
dne nepláče, postupně se zapojuje do her a re-
spektuje denní režim. Pokud však dítě nějaký čas 
chybí, adaptace se většinou prodlouží a dítě je po 
návratu do školky opět tak trochu „na začátku“. 
Obdobně některé děti po počátečním nadšení 
začnou docházku do školky odmítat, může se 

objevit pláč či vzdor. I to jsou 
běžné adaptační potíže, které 
většina dětí časem překoná. 
Dobré adaptaci pomáhá klid-
ný, pozitivní a vstřícný přístup 
všech, tedy především rodičů 
a učitelek, a také pravidelný 
režim. Pravidelnost v průběhu 
dne a týdne dítěti přináší pocit 
větší jistoty a bezpečí, protože 
se ještě nedokáže dobře ori-
entovat v čase. Součástí re-
žimu dne v mateřské škole je 
scházení dětí, spontánní hra, 
pobyt venku, hygiena, stolová-
ní, odpolední odpočinek a sa- 
mozřejmě chvilky zaměřené na 

hudební, výtvarnou, pracovní, tělovýchovnou 
činnost, povídání v kruhu, řízené hry, prstové 
cvičení nebo logopedické chvilky. Celým dnem 
děti provází stále stejné básničky a písničky, kte-
ré jim pomohou lépe se orientovat v tom, co se 
právě ve třídě děje.
Naším cílem je, aby byl vstup dětí do mateřské 
školy co nejsnadnější, aby u nás byly děti spoko-
jené a cítily se bezpečně. Přejeme všem dětem, 
aby do mateřské školy chodily rády, našly si 
spoustu kamarádů a zažily zde mnoho zajíma-
vého!

učitelky 4. třídy (Berušky) 
MŠ Rousínov

1) Územní systém ekologické stability 
2) Operační program Životní prostředí
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Na tvorbě jídelního lístku se podílí všichni za-
městnanci jídelny. Každý týden se zařazuje jedno 
bezmasé jídlo. Zařazují se všechny druhy masa - 
drůbeží, vepřové, hovězí, ryby nebo zvěřina.
Na svačiny se podávají pomazánky, pečou se 
domácí moučníky a připravují se kaše – rýžové, 
jáhlové i krupičné, doplněné ovocem.
Jídelní lístek se přizpůsobuje sezónní nabídce 
ovoce a zeleniny. Ta se pravidelně přidává ke 
svačinám, ve formě salátů k obědům a jako vita-
mínový talíř každý den do každé třídy.
Děti, které jsou z domova zvyklé jíst rozmanitou 
stravu, většinou nemají problém se změnám při-
způsobit, některé děti si však musí nějaký čas 

zvykat. Je potřeba, aby se pokrmy na jídelníčku 
objevovaly vícekrát, aby děti měly mnoho příle-
žitostí je ochutnávat.
Prioritou je podávat dětem stravu odpovídající 
tzv. spotřebnímu koši, který je pro stravování  
v mateřské škole závazný. Důležitý je pitný re-
žim, proto jsou zařazovány různé druhy čajů, 
mošty, džusy s velkým podílem ovoce, mléčné 
nápoje a v neposlední řadě pitná voda.
Společným zájmem zaměstnanců kuchyně je 
zajistit dětem stravování pestré, bohaté a plné 
vitamínů.

Alena Jandová
vedoucí stravování

FANTOM ŠKOLY ANEB JDE TO I JINAK II.

Na žebříčku kantorovy spokojenosti je projevený zájem veřejnosti o věci školské dost vysoko.  
A je pozitivní, že i v hospodě byla bezduchá tlachání nahrazena tématem budoucnosti, protože teď 
zrovna frčí, zda známkovat či ne. Názor si každý ukoval během školní docházky. A protože byla 
dlouhá, je ukován festovněji než samurajský meč Umy Thurman1. Zkrátka – kdo nic jiného nezažil, 
těžko si představuje jiný způsob hodnocení školní práce. 

JAK SE STRAVUJEME V MATEŘSKÉ ŠKOLE

Děti do mateřské školy přicházejí se stravovacími návyky z domova a objevují u nás svět dalších, 
nových pokrmů, společenských pravidel a kultury stravování.

Na vysvětlování důvodů, vizí, plusů a mínusů zde 
není prostor. Některé velmi stručné argumenty 
lze přečíst třeba na webu školy v článku Vyjádře-
ní k pomluvě. Např. že známky nejsou nahraze-
ny ani smajlíky či Áčky, že formativní hodnocení 
není známka doplněná komentářem aj. Zde se 
jen podělím o zázrak několika paradoxů, které 
jsou nyní veřejným kyberprostorem podsouvány 
s obdivuhodným manipulačním efektem.
Paradox 1: Bez známky rodiče nevidí výsledky 
práce dětí: Otevřením písanky či jakéhokoliv jiné-
ho sešitu vidíme mnohem víc než nastoupenou 
přehlídkou jedniček v žákovské knížce.
Paradox 2: Bez známky děti neporovnají svůj vý-
kon zpětně: V první třídě jsme nosili domů tak-
řka výhradně „jedničky“ a po devíti letech jsme 
opouštěli školu s podstatně pestřejším spek-
trem známek. Výsledek porovnání tedy zní: za 
devět let školní docházky jsme se v našem vzdě-
lání pohoršili (někdy o několik stupňů). To mi ně-
jak nesedí…
Paradox 3: Slovní hodnocení není motivační: 
Pravdou je přesný opak, porovnejme na příkla-
du. Na jedné straně: „Tady to se Ti povedlo, toto 
ne, vylepšíš to tak, že příště uděláš to a to...“ To 
je slovní vyjádření s náznakem formativního 
přístupu. Na straně druhé: „Máš to za 3.“ Co si 
vyberete jako motivaci pro zlepšení vlastního 
výkonu? 
Paradox 4: Děti bez známek nezažijí radost  
z úspěchu: tak to by nezpracoval ani Beckett  
s Havlem2. Ledaže by se radost projevovala bo-
lením břicha či dočasnou nevolností před ozná-
menou prověrkou „na známky“. V době covidové 
distanční výuky dokonce jedna maminka přizna-
la, že vypracovávala za děti úkoly, aby „měly lep-
ší známky“. K čemu je dítěti takto „vypracovaný“ 

úkol? A co si žák pro sebe vezme z hodnocení 
takového podvodu? Ironií je, že i přesto je tato 
máma nekompromisním zastáncem známková-
ní na věčné časy a nikdy jinak, v podstatě nalila 
katalyzátor k rozhodnutí pokusit se nejmenší 
děti motivovat k úspěchu jiným způsobem. Za 
což určitě dostane v budoucnosti palec nahoru.
Závěrem: hodnocení klasifikační stupnicí 1–5 
nikdo v naší škole neruší ani rušit nehodlá, jen 
její uplatnění posouváme do ročníků, kdy žáč-
ci pochopí, co tato čísla na klasifikační stupnici 
popsanou školním řádem znamenají. Zaváděný 
systém změn v hodnocení určitě není dokona-
lý. Pro učitele a rodiče je pak na místě dialog, co  
v tomto systému chybí (či přebývá). Za celý mi-
nulý rok však žádný návrh, dotaz či připomínka 
k vedení školy nedoputovaly a poloanonymní 
jednostranné šíření nepodložených pseudoar-
gumentů a pomluv není dialog.
Rušení známé klasifikační stupnice ani není 
praktické. Např. představa jak učitelé tzv. výchov 
na 2. stupni (hudební, výtvarná, tělesná) slovně 
popisují několika stovkám žáků, jak pěkně zpívají, 
kreslí a sportují, je srovnatelná s požitkem skoku 
mezi kaktusy. A tak se toto dilema desítky let řeší 
ke spokojenosti všech: dáme za 1, přece jim ne-
pokazíme vysvědčení. A je to určitě spravedlivé 
hodnocení, neboť každé české dítě je potomek 
Smetany, Toyen a Zátopka dohromady. Popravdě 
naopak – spíše bychom uvítali možnost umělec-
ké či sportovní disciplíny nehodnotit vůbec, což 
současná legislativa bohužel neumožňuje. Třeba 
se dočkáme a snad už to nebude takový fantom.

Jiří Kyjovský, ředitel školy

1) Představitelka hlavní role ve filmu Kill Bill
2) Autoři absurdních dramat

PROGRAMY PRO ŠKOLY NA POZOŘICKÉ HÁJENCE

Přemýšlíte, kam se svou třídou vyrazit do přírody? Máme pro 
vás tip – udělejte si výlet na pozořickou hájenku! Můžete si vy-
brat z pestrých výukových programů a přijet tehdy, kdy vám to 
bude sedět do vašich školních vzdělávacích plánů. Nabízíme 
programy v průběhu celého školního roku pro mateřské školy 
a 1. stupeň základních škol. Nemusíte se bát přijet s dětmi už 
od 3 let, naši lektoři to umí i s nejmenšími badateli.

Máme více než desetileté zkušenosti s přírodní 
pedagogikou v lesních školkách a již třetím ro-
kem vedeme u nás na hájence výukové programy 
pro školy.  Environmentální témata jsou také ne-
dílnou součástí našich táborů a kroužků pro děti 
předškolní i školní. V našich programech chceme 
podpořit přirozenou dětskou zvídavost, zájem se 
ptát, přijít věcem na kloub. Děti mohou sledovat 
proměny přírody a vývoj živočichů a rostlin bě-
hem celého roku, zažít si působení počasí a po-
chopit proměny živlů. 
Výukové programy pro školy vycházejí z obsahů 
stanovených RVP. Témata jsou navržena tak, aby 

u dětí probudila zájem objevovat a touhu pocho-
pit, co se děje po celý rok v přírodě. Naučíme děti 
využívat pomůcky a přístroje jako je lupa, mik-
roskop nebo barometr. Chceme, aby se dětem 
otevřel bohatý svět přírody „za humny“, chtěly jí 
porozumět, trávit v ní svůj čas a pečovat o okolní 
prostředí. 
Chcete-li se přijet podívat, podrobné informace 
najdete na ww.lesnikavyl.cz.
Přejeme krásný podzim a těšíme se na hájence 
na viděnou!

Michaela Žižková, Spolek Kavyl z.s.
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osmi set let od první historické 
zmínky o Rousínovu. S oslavami 
jeho významného výročí jsme 
začali již před rokem, kdy jsme 
inaugurovali výjimečnou a vzác-
nou mapu Jana Amose Komen-
ského na chodbě naší umělecké 
školy, kterou jsme nejen pro ško-
lu samotnou, ale také pro město 
Rousínov pořídili. Tato mapa je 
totiž historicky druhým nejstar-
ším kartografickým dílem, které 
naše město geograficky zobra-
zuje. To byl náš pilotní příspěvek 
k danému výročí. Následova-

ly další a další veřejné akce, ať už v Rousínově, 
ale také v jiných částech okresu Vyškov a v ne-
poslední řadě i akce vzdálené od našeho regio-
nu - např. v Komni. Tam všude jsme připomínali 
letošní významné rousínovské jubileum. Kromě 
společenského aspektu samotné události jsme 
dbali na to, aby těch doložených 800 let histo-
rie, a kdoví kolik let ještě k tomu, vnímali aktivně 
také naši žáci a prostřednictvím svých umělec-
kých aktivit spolu se svými pedagogy poznali  
a pochopili ty dávné časy a události, které si nyní 
jako integrální součást jubilea připomínáme. Je 

V předchozím čísle rousínovského zpravodaje 
jsem Vás informovala o tom, že 1. září nového 
školního roku naši žáčci začnou využívat všech 
novinek a úprav, které jsme pro ně přes prázdni-
ny připravili. A rozhodně tomu tak je. Všech na-
šich 285 žáků se ve vylepšených prostorách ško-
ly ihned pustilo spolu se svými pedagogy pilně  
a s vervou do práce. Žádný pozvolný nástup 
jsme si totiž ani dovolit nemohli. V blízké době 
nás čekaly dvě veledůležité akce, z nichž první již  
27. září proběhla. Jednalo se o jednu z akcí, kte-
rou si naše ZUŠ připomíná velmi kulaté jubileum 

SLAVILO SE 800 LET V ZUŠ

Milí čtenáři, tentokrát začnu úryvkem z textu hudební epopeje 800 LET, kterou zkomponoval  
a otextoval hudební skladatel a pedagog naší školy Radek Dočkal: „800 let – to to letí, mění se svět 
po staletí, 800 let – spousta činů, za vším hledej člověčinu“. ZUŠ opět slavila letošní výjimečné  
a kulaté rousínovské jubileum. Vezměme to ale popořádku.

důležité, aby současná mladá generace znala, co 
v našem městě bylo před rokem, ale i před sta-
letími a dokonce i v časech prehistorických. Jsou 
to právě ty kamínky, z nichž postupně vzniká  
v duši každého rodáka, starousedlíka či mladou-
sedlíka mozaika vztahu, vazby, respektu, úcty  
a svého druhu lásky k prostředí, regionu a městu, 
v němž momentálně žijeme a kde své životy pro-
žily generace před námi. 27. září se tedy slavilo  
v naší ZUŠ a jsme velmi rádi, že v sále vyzdobe-
ném tematickými obrázky našich výtvarníků byl 
hudební a taneční produkci přítomen také sta-
rosta města Jiří Lukášek, místostarosta Zdeněk 
Šedý a vedoucí odboru školství a kultury Eliška 
Škrobová. Program večera tvořily především 
hudební opusy, které posluchače zvukově pře-
nášely do dávných staletí, v nichž se formova-
la současnost našich dávných předků, měnila 
postupně tvář celého rousínovského teritoria 
a utvářel se charakter a fenomén, který se pří-
značně nazývá genius loci.
Svému městu Rousínovu věnovali pedagogové  
i žáci naší umělecké školy závěrečné dílo večera 
- hudební epopej 800 LET. Nabízí průřez dávno-
věkou i ne tak docela dávnou historií města. Za-
mýšlí se i nad tím, co tady, na úpatí Drahanské 
vrchoviny vlastně bylo či nebylo před založením 
Rousínova, tedy v dobách prehistorických. Opus 
také připomíná významné milníky osmi staletí 
a slavné okamžiky, události či aktivity našeho 
města v řečišti času.
Byla jsem na své pedagogy a jejich žáky právem 
velmi hrdá a z jejich výkonů dojatá. Opět totiž 
ukázali své schopnosti, velkou píli a příklad-

nou disciplínu. Přestože školní rok teprve začal, 
zvládli i přes různé adaptační pobyty a počínající 
nachlazení a nemoci žáků nacvičit v rekordním 
čase náročný repertoár. Moje poděkování pa-
tří také rodičům či prarodičům všech dětí, kteří 
přizpůsobili svůj rodinný program zkouškám  
i víkendovým soustředěním. Bez jejich pomoci  
a empatie by to možné nebylo. Ocenila jsem sa-
mozřejmě také práce našich výtvarníků. Ty, jež 
zdobily náš sál, byly jen zlomkem prací, které vy-
tvářeli pod vedením svých pedagogů v loňském 
školním roce. Dva obory naší školy - výtvarný  
a hudební - dostaly tehdy totiž výjimečnou pří-
ležitost prezentovat a reprezentovat naši školu 
a naše město v Senátu ČR v Praze. Bohužel covid 
opět zaúřadoval a akce v Senátu byly pozasta-
veny. Dobrou zprávou ovšem je, jak mi osobně 
sdělil sám pan senátor Karel Zitterbart, že máme 
už k dispozici nový jarní termín. A takto náš cyk-
lus akcí, kterými upozorňujeme na krásné výročí 
města i naší školy, zakončíme vystoupením a vý-
stavou v našem hlavním městě.
Co nejsrdečněji Vás chci pozvat na další význač-
né jubileum, které se kvapem blíží a které se týká 
naší umělecké školy. Slavnostním vzpomínko-
vým večerem si 15. listopadu v 18 hodin v sále 
Záložny připomeneme 70. výročí založení umě-
leckého školství v Rousínově. 

Hana Jánská
ředitelka ZUŠ Františka Sušila
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HURÁ NA KOLA!

V sobotu 10. září se konal v Kroužku na návsi již 7. ročník cyklistických závodů. Po loňském na-
vázání na naši tradici si přijelo zasoutěžit 90 dětí. Vyjížděly na trať v 8 kategoriích, rozděleni na 
chlapce a děvčata. Závodilo se na odrážedlech, odrážecích kolech, koloběžkách a hlavně na ko-
lech. Pod vedením moderátorů se jezdilo kolem návsi Kroužku s délkou okruhu přes 500 metrů dle 
věku účastníků. Při registraci děti obdržely sladkost a startovní číslo, které jim zároveň sloužilo 
jako lístek do tomboly.

MEMORIÁL IVO BADALA – VZPOMÍNÁME SPORTEM 

V sobotu 10. září se uskutečnil Memoriál Ivo Badala, původem z rousínovského zahradnického 
klanu Bubniaků, amatérského tenisty a rybáře, kamaráda a parťáka, projektanta rousínovské pá-
lenice a autora mnoha projektů na zvelebení rodinných domků v Rousínově a ve Vyškově. Jeho 
projekty velkých staveb v Brně  získaly několikrát ocenění  Stavba roku Jihomoravského kraje.

Celá akce byla opět zahájena jízdou na retro 
kolech, letos ve stylu Četnických humoresek. 
Dámy, ale i pánové, jeli v dobových kostýmech 
v čele se strážmistrem Arazímem. Kromě závo-
dů probíhaly doprovodné akce jako zdravověda 
a dětmi velmi oblíbené malování na obličej. Ha-
sičská zbrojnice se opět proměnila ve stánek  
s občerstvením, nechyběly tradiční langoše, pá-
rek v rohlíku, točená limonáda, pro dospěláky to-
čené pivo, burčák a mnoho dalšího.

Trochu nás pozlobilo počasí, kdy musel být zá-
vod přerušen pro silný déšť. Pod velkými stany 
jsme vyčkali, až se počasí umoudří a závodníci 
mohli vyjet zpět na trať.

Poděkování patří sponzorům, díky kterým si le-
tos děti odnášely opět hodnotné ceny. Snad žád-
né dítko od nás neodcházelo z prázdnou. Těm, 
kterým se podařilo umístit na stupních vítězů, 
byly předány medaile, diplomy a tašky s věcnými 
cenami. Všechny děti měly možnost vyhrát ještě 
pěkné ceny v tombole.

Další poděkování patří všem, kteří se podíleli na 
organizaci celého dne. Zároveň chceme pochvá-
lit návštěvníky, kteří přišli podpořit závodníky  
a vytvořili tak příjemnou atmosféru krásného 
sobotního odpoledne. Těšíme s na Vás zase pří-
ští rok!

Ivana Vintrová
členka SDH Kroužek

Ing. arch. Ivo Badal podlehl rakovině v lednu 2016 
a od té doby se na nádherném skleněném putov-

ním poháru z dílny Šárky Rotterové z Olšan objeví 
každé září nová plaketka se jmény vítězů turnaje 
v tenisové čtyřhře, pořádaného na jeho památ-
ku. Vítěznou dvojicí se letos stal Petr Džiuban  
z Královopolských Vážan a Tomáš Daněk z Rou- 
sínova, kterým gratulujeme.
Za plotem kurtu nastoupili další bojovníci o ví-
tězství. Maminky, tatínkové, babičky, dědečci  
a jejich děti soutěžili v kuchařské dovednosti. Ka-

ždý soutěžící dostal kostku tvarohu, vejce, mou-
ku, sůl a deset švestek. Úkolem bylo v co nejkrat-

ším čase vyrobit těsto  
a obalit deset švestek. 
A jaká je spojitost mezi 
vařením a tenisem? 
Vždyť takový knedlík vy-
padá jak tenisový míček! 
Některé knedlíky byly 
kulaťoučké, hlaďoučké 
a jeden jako druhý. Ta-
kové byly od maminek  
a babiček. Ty z chla-
pských rukou byly co 
knedlík, to originál – na 
povrchu hrbolatý a drs-
ný. Že prý na nich bude 

líp držet mák. Vítězem soutěže se stal Michal 
Vinklárik z Olšan.
Memoriál se těší podpoře vedení města. Sta-
rosta Rousínova Jiří Lukášek věnoval do turnaje 
ceny pro vítěze a místostarosta Zdeněk Šedý 
zprostředkoval uvaření knedlíků ve školní ku-
chyni. Děkujeme.

Eva Badalová



NEZISKOVKY NEZISKOVKYstrana 14 strana 15

V současné době máme tedy v klubu přípravku 
děvčat a žákyně, které hrají úspěšně v okresním 
přeboru Vyškova. V chlapecké kategorii žáků 
máme mladší a starší, kde mladší žáci odehráli 
svůj první šestkový turnaj a po velkých bitvách 
se jim podařilo i dvakrát vyhrát ve své skupině 
začátečníků. Je to už třetí generace hráčů od 
doby, kdy jsme začali práci s mládeží v chlapecké 
kategorii. Zároveň je to příslib do budoucna, kdy 
chceme vytvořit tým v mužské kategorii, který 
by mohl hrát vyšší soutěže a tím pádem velmi 
kvalitní volejbal. V našem klubu v současné době 
působí 70 hráčů a hráček.

Po velmi úspěšném loňském roce v kategorii 
mladších žáků (ročníky 2009, 2010), kdy se nám 
povedlo vyhrát kvalifikační turnaj a postoupit na 
Mistrovství republiky do Hradce Králové a zde 
nabrat cenné zkušenosti, se rozběhly v letošním 
roce soutěže, kterých se účastníme.
Starší žáci po kvalitní přípravě na soustředění  
v Jeseníkách začali sezonu hned vítězstvím na 
přípravném turnaji v rousínovské hale. Po roz-
dělení hráčů do týmů A a B se postupně utkali 
ve skupinách s týmy z krajského přeboru. Tým 
A (ročníky 2008, 2009) neprohrál ani jeden zá-
pas a dokázal porazit v semifinále Znojmo a ve 
finále Volejbal Brno, vše s výsledkem 2:0! Po vel-
mi dobrém výkonu se i tým B složený převážně  

z kluků mladších (ročník 2010) umístil na 5. místě 
v turnaji, kterého se zúčastnilo 7 týmů. Uvidíme, 
jak se nám bude dařit v soutěži krajského pře-
boru, kde jsme nováčkem, ale díky našim vý-
sledkům to vypadá, že můžeme atakovat přední 
místa tabulky. V okresním přeboru, kterého se 
účastní náš tým starších žáků rozdělený na A a B, 
jsme po prvním turnaji na prvních dvou místech. 
Naše žákyně a mladší žáci se pravidelně účastní 
turnajů v minivolejbale, kde jsou velmi úspěšní  
a umisťují se na medailových příčkách v různých 
kategoriích obtížnosti. 
Ještě bych chtěl zmínit kategorii kadetů, kteří  
v loňském roce hráli krajský přebor, kde se umís-
tili na výborném třetím místě. Tuto soutěž jsme 
hráli poprvé a hned se nám podařilo při účasti  
8 týmů probojovat v turnajovém systému na me-
dailovou pozici. Hrál se parádní volejbal, který se 
už hodně blíží mužské kategorii.
Pro letošní rok jsme se rozhodli pro větší propo-
jení se sousedním týmem z Vyškova, kde za nás 
hrají tři hráči z vyškovského klubu. Budeme hrát 
pod názvem Volejbal Vyškov U20, kde jsme roz-
šířili trenérský tým, a dále se přidali hráči starší, 
kteří už nemůžou nastupovat v mladších kate-
goriích. Bude se hrát soutěž U20, což navazuje 
na loňské kadety, dále krajský přebor mužů a zá-
roveň okresní soutěž. V jednotlivých kategoriích 
se nehraje dostatečný počet zápasů, proto jsme 
se dohodli na užší spolupráci s vyškovským tý-
mem a bude se hrát více soutěží najednou. Kvali-
fikační turnaj kategorie U20 jsme vyhráli a bude-
me nasazeni do turnaje ve skupině A.
Termíny turnajů budou pravidelně zveřejňovány 
v rozhlase a na vývěskách.

Petr Chromý
trenér klubu V.O.V. Rousínov

Foto: archiv spolku

Vysokou úroveň tohoto turnaje dokazuje nejen 
značný zájem tenistů o účast v tomto turnaji, 
ale zejména nasazení sportovců a jejich výkony. 
Přestože snahou o zisk co nejlepšího umístění si 
dva sportovci způsobili menší zranění, dle jejich 
slov jim to neubere na bojovnosti a nezabrání  
v účasti při dalším ročníku. I to dokládá, že pro-
jít tímto náročným turnajovým kláním k zisku 
umístění na „bedně“ není vůbec jednoduché a ka-
ždým rokem se úroveň a prestiž turnaje posiluje. 
Předání poháru dvojicím na prvním až třetím 
místě se osobně účastnil starosta města Rou-
sínova Jiří Lukášek, který poděkoval účastníkům 
za předvedené sportovní výkony a popřál další 
sportovní úspěchy. Sám však zalitoval, že se le-

tošního ročníku nemohl účastnit i jako hráč. Pan 
starosta svým zájmem a účastí tak znovu potvr-
dil podporu města Rousínova sportu a sportov-
nímu dění ve městě. 
Pro úspěch turnaje učinili tenisté TJ TATRAN 
Rousínov maximum a připravili skvělé tenisové 
kurty a zázemí pro odpočinek sportovců. Tyto 
tenisové kurty jsou i nadále připraveny k užívání 
pro všechny zájemce. Rádi na kurtech přivítáme 
nové sportovce.
S přáním sportu zdar.

Michal Růžička
předseda TJ TATRAN Rousínov

VOLEJBALOVÝ ODDÍL V.O.V.  ROUSÍNOV MÁ VELKÝ POTENCIÁL

Náš klub V.O.V. Rousínov vstoupil do nové sezóny a opět se rozrostl, tentokrát o nové členky. Po 
náboru, který se uskutečnil v září, jsme navázali na předešlé ročníky u děvčat a otevřeli jsme vo-
lejbalovou přípravku. 

TENISOVÝ TURNAJ S VELKOU ÚČASTÍ

Tradiční tenisový turnaj dvojic o pohár starosty města Rousínova měl letos při svém již sedmém 
ročníku velmi náročný celodenní program. Kvalifikovalo se 20 tenistů, deset dvojic a jejich celo-
denní zápasové nasazení bylo nádhernou sportovní podívanou. 
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Soustředili jsme se také na zdokonalení hry mölk- 
ky a kubb, protože se blížila soutěž hráčů z ce-
lého Jihomoravského kraje. Ta proběhla 17. září  
v Ráječku a naše čtyři členky skončily v mölkkách 
na 7. a 8. místě a v kubbu na 2. a 4. místě. 
Na závěr prázdnin jsme v sobotu 27. srpna pro 
děti připravili sportovní loučení s prázdninami, 
kdy šedesát dětí plnilo úkoly na jedenácti stano-
vištích. A kromě dárečků a tomboly dětem udě-

lalo radost zpívání a tanečky s hudbou v podání 
paní Květy Šmerdové.  
Od září opět cvičíme ve školní tělocvičně. Tam 
však budeme kvůli její rekonstrukci pouze do 
Vánoc. Náhradní prostory máme zajištěné, takže 
po Novém roce budeme cvičit dál. 

Magda Rothkögelová
ASPV TJ TATRAN Rousínov

Přestože byly ještě prázdniny, do soutěže se 
přihlásilo 30 dětí. A soutěžit chtěli i dospělí, kte-
rých bylo 29. Dětem fandili rodiče, sourozenci  
a naopak děti povzbuzovaly rodiče při soutěži  
dospělých. Hraní si vyzkoušeli i ti nejmenší, ješ-
tě ne školou povinní. Soutěžily tedy tři generace  
rodinných příslušníků. Dvě kategorie dětí na 
stupních vítězů obdržely medaili, diplom a věcné 
ceny, dospělí získali diplom. Děti po soutěži do-
staly občerstvení a limonádu. Pro dospělé také 

AKTIVITY ASPV V LÉTĚ

Léto nebylo časem lenošení, ale pravidelně na oválu probíhalo cvičení a atletika dospělých.

NA KULIČKIÁDĚ SOUTĚŽILY TŘI GENERACE 

Sbor dobrovolných hasičů v Rousínovci jako každoročně, s výjimkou covidové pandemie, uspořá-
dal 27. srpna 21. ročník Kuličkiády. 

občerstvení nechybělo, byly na- 
chystané klobásky z udírny i čaj 
a káva.
Ke zdárnému průběhu přispělo 
pěkné počasí i přesto, že dopo-
ledne pršelo a nenasvědčova- 
lo to tomu, že se Kuličkiáda 
uskuteční. 
Děti i dospělí byli moc spokoje-
ni. Všichni, i senioři a příznivci 
hasičů, si po soutěži zavzpo-
mínali na Kuličkiády, kterých se 

zúčastnili v předešlých letech. Poděkování patří 
organizátorům z řad členů SDH, kteří se na zajiš-
tění a zdárném průběhu podíleli.

Jaroslava Procházková
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VÍTOVICE SE ROZLOUČILY S PRÁZDNINAMI A PŘIVÍTALY PODZIM 

Tradiční vítovické akce jsou oblíbené a přitahují stále více návštěvníků i soutěžících z řad dětí  
i dospělých.

SENIOŘI SI V LÉTĚ UŽILI VYCHÁZEK A VÝLETŮ

Společný pobyt, výlety, návštěvy výstav a divadla i posezení – to vše senioři zažili během letních 
dní.

Letošní prázdniny zas utekly jak voda, které bylo 
letos nedostatek, ale v sobotu 3. září se děti 
mohly ještě dostatečně rozparádit na tradiční 
akci TJ Sokol Vítovice – na Loučení s prázdnina-
mi. Letošní účast soutěžících dětí byla ve své 
dlouhé historii rekordní – pobavit se a zasoutěžit 
si v rozmanitých disciplínách přišlo přes 60 dětí. 
Zapojit se mohli všichni, kdo uměli trochu běhat 
– těm menším pomáhali ti větší nebo dospělí.
Na Sokoláku opět vládla atmosféra sportovního 
ducha: rychlost, přesnost, pečlivost, šikovnost, 
ohleduplnost a vzájemné povzbuzování bylo 
odměňováno nejen drobnými, ale i chuťově dob-
rými cenami, ale také dobrým pocitem, že pro 
svoje družstvo každý udělal maximum. A když 
došlo na disciplínu přetahování lanem, do které 
se v posledním kole zapojují i rodiče, Sokolák byl 
najednou příliš krátký, zato se ale všichni dlouho 
nasmáli…
Připravené hry zastavil až soumrak, kdy se moh-
ly děti předvést v soutěži Ukaž, co umíš. Většina 
si vybrala zpěv a písničkami se soutěžící prozpí-
vali až k závěrečné tečce sobotního dne – hledá-
ní pokladu, o který se také všichni hledači spra-
vedlivě rozdělili.
Děkujeme všem organizátorům TJ Sokol Vítovice 
v čele s Karlem Šubertem, Míšou Seroiszkovou, 
Petrou Doleželovou, neúnavnému moderátorovi 
Milanu Kužnarovi za pečlivě připravené odpole-
dne a sponzorům za pěkné ceny, které udělaly 
dětem radost.
Sponzoři: Milan Barták, Kulhánek a Drápal, Ma-
láč s.r.o., město Rousínov a TJ Sokol Vítovice.
V neděli 25. září ráno odstartoval od Sokolské 
hospody ve Vítovicích 39. ročník cyklistického 
závodu Vítovický žleb. Přestože jsme se pro-
budili do pošmourného deštivého podzimní-
ho rána, počasí se krátce po deváté umoudřilo  
a děti mohly odstartovat kratší dvoukilometro-
vé stoupání k rozcestí pod Třemi studýnkami. 

Po dešti se dobře dýchalo a kdo měl štěstí, mohl  
u cesty vidět mloky. Na to ale závodníci nemě-
li čas, protože stoupání dá zabrat úplně všem 
– trénovaným i netrénovaným. Po závodu dětí 
vystartovaly ženy a nakonec muži - těm už do-
konce na cestu vysvitlo sluníčko.
Na návsi to pak ještě rozjeli malí závodníci na 
odrážedlech. Čokoládové medaile si zasloužily
všechny závodící děti, poháry a odměny získali  
3 nejlepší z každé kategorie.
Kalečník pokořil svým nejlepším časem 11:13 mi-
nut Roman Smejkal, nejrychlejší z žen byla Tere-
za Klímová s časem 16:30 minut a stejný čas měl 
i nejstarší závodník, letos sedmdesátiletý, Anto-
nín Műller – Tondo velká gratulace k báječnému 
výkonu i kulatinám! 
Příští ročník závodu bude také kulatý, těšíme se 
na hojnou účast, nejlépe na kole…
Děkujeme sportovcům Růžičkovým a Šmerdo-
vým za organizaci a příjemné dopoledne v pohy-
bu napříč generacemi.
První říjnové ráno nás přivítalo vlezlou mlhou 
– les od rybníka vůbec nebyl vidět, to ale neod-
radilo malé i velké rybáře, kteří se sešli na pod-
zimních rybářských závodech Spolku Vítovický 
rybník.
Rybkám se nejdřív nechtělo z vodních pelíšků, 
ale nakonec je přece zlákaly chutné návnady. 
Měly připravený bohatý švédský stůl téměř ko-
lem celého rybníka: vybrané směsi, různé druhy 
kukuřice, žížaly, živé červíky a k tomu rohlíky…
V kategorii dětí nad 10 let si po jarním zlatém 
úspěchu putovní trofej v podobě kapra ponechá-
vá Milda Vanderka, který patrně podával nejlepší 
krmi – nachytaly se na ni ryby v celkové délce 381 
cm, což mu přineslo i absolutní vítězství sobot-
ního závodu.
V kategorii dětí do 10 let zvítězila se svými 128 
centimetrovými úlovky Anetka Lagová a z do-
spělých si podruhé putovní trofej odnesl její tať-

Na tradiční týdenní rekondiční pobyt na Horní 
Bradlo od 6. do 13. srpna vyjelo letos dvacet šest 
seniorů z Rousínova. Třikrát denně jsme cvičili, 
chodili na procházky a večer jsme se bavili tan-
cem a hrami.
Ve Vyškově se 17. srpna konaly Sportovní hry se-
niorů, kam nás jelo celkem padesát, kdy se k nám 
přidali i senioři z Komořan a Dražovic. 
Vydařil se i zájezd do Fulneku s prohlídkou ex-
pozice Svět Komenského, opraveného místního 
kostela a trofejí tenistky Petry Kvitové. Na cestě 
zpět jsme navštívili krásný zámek v Hradci nad 
Moravicí.
Naše oblíbená posezení s hudbou proběhla  
29. srpna v Habrovanech a 7. září za Záložnou, 
kdy jsme si užili asi poslední letošní teplý večer. 
Na konci září jsme byli dvakrát v Brně. 21. září 
jsme navštívili muzeum Anthropos s výstavou  
o Věstonické venuši a o týden později jsme na 
svátek sv. Václava zhlédli muzikál Devět křížů, 

který podle staré moravské legendy vypráví sil-
ný lidský příběh. 
Těšíme se na všechna další setkání a zveme mezi 
nás další zájemce.

vedení Klubu seniorů
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Prázdninová příprava malých fotbalistů vyvr-
cholila poslední prázdninový týden Fotbalovým 
kempem – týdenním soustředěním 16 chlapců  
a 4 dívek ve věku od 8 do 13 let, členů fotbalové-
ho oddílu naší tělovýchovné jednoty. Pod vede-
ním trenérů p. Vladimíra Ambrozka a Miroslava 
Vymětala plnili na hřišti i v tělocvičně úkoly tré-
ninkových jednotek, jejichž cílem bylo zlepšování 
fyzické zdatnosti v tělocvičně i technické připra-
venosti hráčů na hřišti. Trénovalo se především 
vedení míče, klička, nahrávky a spoustu dalších 
fotbalových fíglů. Většina cvičení byla organizo-
vána formou zábavných her a soutěží. Pro zpes-
tření programu a odpočinku od kopané připravili 
vedoucí svým svěřencům spoustu her, jako jsou 
fotbalový golf, vybíjená, překážky, nechyběla pro-
cházka na zmrzlinu, ani celodenní výlet do Lulče. 
Program celého týdne byl náročný, přesto byly 
děti nadšené, každé z nich chtělo být nejlepší ze 
všech. Trenéři děkují dětem za bezvadný přístup  
a dobrou náladu. Poděkování však patří přede-
vším trenérům za jejich ochotu obětovat týden 

dovolené dětem a také za příkladné vedení. Ne-
smíme však zapomenout vyslovit díky Restauraci 
Komořany s vedoucím Otou Valehrachem, která 
připravila pro děti skvělý catering.
Letošní již 8. ročník Slavíkovické olympiády se 
konal až v sobotu 17. září. Počasí nám tentokrát 
vůbec nepřálo. Bylo velmi chladno, týden před 
akcí hodně pršelo, měli jsme obavu, aby se déšť 
v sobotu zase neobjevil. Svatý Petr se však nad 
námi smiloval a občas vykouklo zpod mraků  
i sluníčko. Na začátku závodu bylo plné hřiště –  
k účasti se přihlásilo 38 dětí a mládeže a 12 do-
spělých. Daleko víc bylo přihlížejících a bouřlivě 
fandících diváků. Závodníci absolvovali všech de-
set disciplín - sprint, vytrvalost, překážky, skok do 
dálky, trojskok, hod do dálky, hod na cíl, hod oště-
pem, hod medicinbalem přes hlavu vzad, střel-
ba ze vzduchovky. Jen děti mladší šesti let dle 
pravidel soutěže neházely oštěpem a nestřílely 
ze vzduchovky. Ale mimo závod si i tyto disciplí-
ny mohly vyzkoušet. Nadšení i výkony závodní-
ků překvapovaly rozhodčí i všechny diváky. Bylo 

VE SLAVÍKOVICÍCH SE SPORTOVALO I HODOVALO

Příprava dětí na nový cvičební i fotbalový rok byla zahájena již 1. srpna. Každé úterý byla připrave-
na tělocvična pro gymnastiku, každé pondělí a středu mohli trénovat žáci oddílu kopané na hřišti. 
Ale blížily se i tradiční hody, takže i malí tanečníci a tanečnice začali každý pátek a neděli nacvi-
čovat.

NEZISKOVKY NEZISKOVKY

ka Petr Laga za celkové úlovky o délce 146 cm, 
takže opět se prokázalo, že jablko nepadá daleko 
od stromu.
Čekání na úlovky všem zpestřovalo občerstvení  
i vůně z udírny, zažili jsme proměny počasí od 
dopolední mlhy přes oblačno a slunečno až k 
podvečernímu dešti. Děkujeme všem za účast, 

rybářům za trpělivost a Spolku Vítovický rybník 
pod vedením Ládi Olšanského za hezkou pod-
zimní společenskou akci.

Text a foto 
Hana Richterová
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obdivuhodné, jak se poprali se všemi nástrahami 
závodu i s nepříznivým počasím. I nejmladší tepr-
ve šestnáctiměsíční Kryštůfek a Viktorka bojovali 
jako lvi. A opravdu smekáme klobouk před čtyřia-
šedesátiletou seniorkou paní Věrou, která hendi-
kepovaná dětskou obrnou absolvovala všechny 
disciplíny, i když některé, např. běh přes překáž-
ky nebo skoky, pro ni byly velice obtížné. Přesto 
se pokusila o co nejlepší výsledky. Gratulujeme 
všem za srdnaté výkony. Byly odměněny slad-
kostí, diplomem i perníkovou medailí a ti nejlepší 
„na bedně“ kromě kovové medaile i hodnotnou 
cenou. Na závěr se opékaly špekáčky a povídalo 

se u ohně.  Poděkování patří všem organizátorům, 
rozhodčím i paní Skřivánkové za krásné perníkové 
medaile.
Svátek sv. Václava byl ve středu, tradiční svato-
václavské hody se letos ve Slavíkovicích pořáda-
ly o následující sobotě 1. října. Předpověď počasí 
opět nepříznivá – max. 14° C, místy přeháňky.
Stárci mají všechno připravené, mája je od pátku 
postavená, nic nás nezastaví! Ani počasí nás ne-
může ohrozit. Ve třináct hodin začíná slavnos-
tí mše svatá za účasti všech devíti párů stárek  
v parčíku u slavíkovické křižovatky, kterou cele-
bruje páter Ondřej. Pak starosta města Jiří Luká-

šek předává slavnostně hodové právo i klíč města 
Rousínova hlavnímu stárkovi Vojtovi. Klíč oprav-
ňuje jeho majitele vládnout nad celým městem 
až do pondělního rána. Hned poté páter Ondřej 
žehná hodovému vínu. A již slyšíme první tóny 
hanáckého pochodu, to na křižovatce nastupuje 
ke svému odpolednímu vystoupení jedenáct párů 
stáreček, dětí od pěti do třinácti let, aby všem 
přihlížejícím hodovým hostům zatančily krásnou 
Hanáckou besedu. A i když pan zvukař pustil de-
vátý taneček dvakrát, děti se nenechaly zmást, 
zatančily ho znovu a pak už jen nastalo vyvrcho-
lení s písní Na té našé Hané a s potleskem všech 
diváků a za znění pochodu k máji.

Slavnostní průvod zahájili stárci tancováním u má- 
je za hudebního doprovodu dechové hudby Vo-
děnka z Kozlan, nesmělo chybět Čí só hode, naše 
hode a pak už probíhalo vše podle hodového po-
řádku - průvod celou vesnicí, nabízení občerstve-
ní i hodového vína všem hodovým hostům (a že 
jich bylo!), tanec a zpěv. Nakonec u máje vyfotit  
a pak už jen se řádně připravit na večerní hodovou 
zábavu. Ta byla zahájena opět Hanáckou besedou 
v podání malých, ale velmi šikovných taneční-
ků. Potlesk po skončení každého tance přešel  
v aplaus po celou dobu tance posledního i závě-
rečného odchodu. Opravdu musíme poděkovat 
všem dětem za předvedený výkon a již nyní se tě-
šíme na kácení máje. Ještě neutichl jeden potlesk 
a už druhým vítali všichni přítomní v sále nástup 
stárků. A že se jim letos opravdu podařil. Násle-
dovala hodová zábava, ozdobená vynášením 
stárků. Kapela krásně vyhrávala, zpěváci střídali 
jednu hezčí písničku s druhou, tancovalo a zpívalo 
se do brzkých ranních hodin. 
Tak zase přijďte na kácení v sobotu 5. listopadu, 
stárci i skupina Akcent se už nyní na všechny těší.

Dobroslava Mezihoráková
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Přes ranní déšť se den vydařil a během probíhají-
cího programu už nespadla ani kapička. Před pub-
likem se vystřídali rytíři, mušketýři, žongléři i pěv-
ci. Měšťanstvo pozdravil primátor i páni konšelé. 
Na stáncích bylo zboží dostatek a k občerstvení 
nechybělo snad nic. A pro potěchu ducha i oka 
byla připravena historická expozice s ukázkami 
městských listin i moderní 3D vizualizace rousí-
novského náměstí z počátku dvacátého století, 
kterou vytvořil Jakub Kříž. 
Celá akce připomíná, že město mělo v minulosti 
významné právo na konání trhů a náměstí bylo  
a je dodnes místem setkávání. 

Odbor školství a kultury
Foto: Ondřej Hála

ROUSÍNOVSKÉ TRHY S HISTORIÍ A ROMANTIKOU

V neděli 4. září proběhla na Sušilově náměstí tradiční akce, která byla v roce 800. výročí první 
písemné zmínky o městě zpestřena kulturním programem v historickém duchu.
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Původně to bylo 5 mladých nadšenců, kteří chtěli 
prezentovat výsledky svého počátečního výtvar-
ného snažení. Prostory a interiér Staré radnice  
v roce 1976, kdy se první výstava uskutečnila, 
vypadaly samozřejmě úplně jinak. Dnes již jsou 
z mladých nadšenců starší pánové (Karel Cyril 
Votýpka, Pavel Malý, Jiří Škodák) nebo již nejsou 
mezi námi (Miloš Němeček, Oldřich Toman).  

Letošní výstava byla po několikaleté pauze způ-
sobené především covidovou epidemií, důstoj-
ným a přínosným počinem pro kulturní a spo- 
lečenský život celého Rousínovska, zvláště nyní, 
kdy město slaví 800. výročí první písemné zmín-
ky.

Výstavy rousínovských výtvarníků mají poměrně 
dlouhou tradici. V průběhu let se na nich svými 
pracemi prezentovalo nespočet autorů, z nichž 
někteří svou tvorbou daleko přesáhli náš region. 
Svědčí o tom nespočet samostatných i kolektiv-
ních výstav, realizací, knižních ilustrací, kalendá-
řů a mnoho dalších počinů, které snad ani nelze 
všechny vyjmenovat. Zde je na místě připome-
nout alespoň některé autory, a to Karla Cyrila 
Votýpku, Jiřího Škodáka, Václava Hlaváče, Pavla 
Zugara, Josefa Čermáka, z fotografů Tomislava 
Pivečku, Jaromíra Flösslera, Karla Lochmana, Ji-
řího Bartla. 
Letošní výstava byla i tak trochu vzpomínková. 
Návštěvníci mohli zhlédnout díla těch, kteří bo-
hužel již nic nového nevytvoří. Byli to: Eduard 
Kalina, Karel Lochman, Miloš Němeček, Aneta 
Plisková, Jan Vagner.

Výstava byla pozoruhodná i neobyčejnou pes-
trostí a různorodostí v užití výtvarných pro-
středků.  Návštěvníky zaujaly nápadité a vtipné 
plastiky Tomiše Zedníka, figurální kompozice Jo-
sefa Čermáka, zastoupena byla i keramika (Pavel 
Malý, Pavel Zugar, Petra Prokopová) i kombino-
vané techniky (Jan Nohel), fotografie, šperky  
a samozřejmě kresba a malba.   
To, že jsou výstavy rousínovských výtvarníků ví-
ceméně pravidelné, je zásluhou především Pavla 
Zugara, který se před lety ujal nevděčné role or-
ganizace těchto výstav, zpravidla každé 2 roky,  

Důvodem je velký zájem talentovaných herec-
kých adeptů, kteří se přihlásili v červnu 2022 ke 
konkurzu. Z 26 přihlášených bylo do řad souboru 
vybráno a přijato 15 nových členů. 
Divadelníci zahájili sezónu tradičním setkáním, 
které připadlo na čtvrtek 8. září 2022. Všechny 
přítomné v sále Záložny již po osmé přivítal mís-
tostarosta města Zdeněk Šedý. Krátkou zdravici 
pronesl umělecký vedoucí souboru Rejža David 
Kříž. Novinky představil Filip Kolmačka, který 
stojí v sezóně 2022/2023 v čele souboru jako 
manažer – statutární zástupce. Jeviště v tento 
večer patřilo muzikálovým písním – v sólovém 
podání Evě Kyjovské, Barboře Lošťákové, Jakubu 

Libánkovi, Lukáši Olejákovi a ve sborovém podá-
ní Ženskému pěveckému sboru ROUSING. 
V pátek 23. září 2022 patřilo jeviště Záložny 
naposledy derniéře westernového představení 
Jedna Statečná. Dospívající herci ansámblu pře-
dali žezlo „mládeže“ svým mladším kolegům. 
V pátek 30. září 2022 se divadelníci rozloučili  
v Rousínově s muzikálem Na pospas. 
Sezóna se úspěšně rozeběhla a my pevně věří-
me, že se budeme co nejčastěji setkávat na na-
šich představeních a koncertech. 

Jan Žáček
Foto: archiv D.A.V.A

VÝSTAVA BYLO NÁS 5 

V druhé polovině června se výstavní prostory Staré radnice zaplnily výtvarnými pracemi jedna- 
dvaceti výtvarníků, kteří nějakým způsobem spojili svůj život i tvorbu s Rousínovem.

ZAHÁJENÍ DEVATENÁCTÉ DIVADELNÍ SEZÓNY D.A.V.A

Členové souboru D.A.V.A vstoupili do 19. divadelní sezóny, tedy sezóny 2022/2023, v celkovém 
počtu 105 aktivních divadelníků! Poprvé tak překročili číslo 100. 

a za to mu patří veliký dík.  Zvláště příprava le-
tošní výstavy byla náročná, mimo jiné i proto, 
že získat některá díla již nežijících autorů neby-
lo vždy jednoduché. Realizace těchto výstav je 
ovšem nemyslitelná bez podpory a spolupráce 
s městem Rousínovem, konkrétně s panem sta-
rostou Jiřím Lukáškem a s vedoucí odboru škol-
ství a kultury paní Eliškou Škrobovou.  
Věříme, že výstava rousínovských výtvarníků  
s názvem Bylo nás 5 přispěla nemalou měrou  
k významnému obohacení kulturního života 
města a okolí i k oslavám 800. výročí města.

Pavel Malý
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Se svým programem vystoupil komorní pěvecký 
sbor Danielis a k této příležitosti si také pozval 
jedinečnou brněnskou jazzovou kapelu Trom-
bone Summit s trombonovou živoucí legendou 
Mojmírem Bártkem v čele. Neobvyklou sed-
mičlennou sestavu kapely, spočívající v rytmické 
sekci a před ní hrající čtveřicí vynikajících trom-
bonistů, doplnil vokálně-instrumentální Danielis 
do zajímavé a inspirativní hudební mozaiky.

V rámci slavnostního večera byla také prezento-
vána barevná historie sborového zpěvu a zpěvu 
veřejného v Rousínově a nejbližším okolí od stře-
dověku až po současnost. Dozvěděli jsme se, že 
máme na co navazovat, máme být na co hrdí a že 
Rousínov má kulturní Rousínováky.

VŠ
Foto: archiv Danielis

Dýňobraní mělo úspěch u dětí i dospělých
Knihovna Rousínov a Mateřské centrum Pohád-
ka uspořádali 20. září dýňobraní v Záložně, kde  
i přes deštivé počasí čekalo na všechny děti a ro-
diče i prarodiče více než 60 dýní. Ty byly během 
odpoledne přetvářeny dle představ malých a vel- 
kých umělců. Kromě dlabání dýní byl připraven 
tematický fotokoutek, jednoduché soutěžení 
pro děti a malování na obličej. Každý si našel, co 
ho bavilo. Výsledkem poctivé výtvarné aktivi-
ty starších děti, mladších pomocníčků a zdatně 
pracujících rodičů a prarodičů byla nakonec řada 
krásných dýňových obličejíčků. Těšíme se na dal-
ší ročník.

Zapojili jsme se do projektu Jižní Morava čte
Cílem projektu Moravské zemské knihovny  
v Brně Jižní Morava čte je podpora čtenářství 
dětí a mládeže v Jihomoravském kraji, mj. pro-
střednictvím literární, literárně-výtvarné, vý-
tvarné a audiovizuální soutěže. Ve všech zapo-
jených knihovnách probíhají během podzimu 
akce na podporu čtení, besedy či autorská čtení 
se spisovateli. Knihovny také nominují své vítěze 
zmíněných soutěží, kteří postoupí do krajského 
kola v jednotlivých kategoriích. 
V naší městské knihovně již probíhají v rám-
ci tohoto projektu besedy se žáky základních 
škol a v pondělí 3. října se uskutečnila zajímavá 
cestovatelská beseda o Japonsku, kterou nám 

SETKÁNÍ DANIELIS & TROMBONE SUMMIT 

Ve středu 28. září na sv. Václava při příležitosti státního svátku a v rámci oslav 800 let od první 
písemné zmínky o Rousínovu se uskutečnila příjemná hudební událost. 

PODZIM V MĚSTSKÉ KNIHOVNĚ

HLEDÁME POMOCNÍKY PRO TŘÍKRÁLOVOU SBÍRKU
V lednu 2023 bude probíhat i v našem městě tradiční Tříkrálová sbírka, která se neobejde bez 

koledníků. Aktuálně bychom pro sbírku v lednu 2023 uvítali minimálně  3-4 dobrovolníky, kteří 
by mohli být vedoucími skupinek Tříkrálové sbírky. Skupinka se skládá z vedoucího/vedoucí 

skupinky ve věku nad 15 let, který si k sobě zabezpečí tři dětské koledníky. 
Kdo má zájem a chce pomoci dobré věci, ať se obrátí na e-mail: jhavir@seznam.cz 

nebo využije mobilní číslo 724 571 836. 

Júlia Havířová

zprostředkovali manželé Márovi z Přerova. Bar-
vité povídání o životě japonské rodiny prokládali 
fotografiemi, videi, mapkami a ukazovali úžas-
nou pestrost této tajuplné země. Japonsko není 
pouze země vycházejícího slunce, nýbrž i zemí 
kimona, hry pačinko, zápasu sumo, vlaku šinkan-
sen, rýže, architektury, buddhistických chrámů, 
zahrad, jezírek, barevnosti, bambusu, více než  
3 000 ostrovů, kaprů koi, bochánků mandžu, ori-
gami a mnoha dalších reálií. 
Projekt Jižní Morava čte je spolufinancován Jiho-
moravským krajem.

Do konce roku v knihovně plánujeme uskutečnit 
akce Pejskové v knihovně, Beseda u kávy a čaje 
se spisovatelkou Martinou Ruskou a Vánoční 
tvoření.

Knihovnice
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Odbor/funkce Příjmení, jméno, titul Telefon Mobil E-mail
Starosta města Lukášek Jiří, Ing. 517 324 825 732 319 065 lukasek@rousinov.cz
Místostarosta města Šedý Zdeněk 517 324 835 773 114 857 sedy@rousinov.cz
Tajemník MěÚ Tlčik Marián, Ing., MBA 517 324 824 724 982 860 tlcik@rousinov.cz
pověřenec GDPR Grecová Jitka 517 324 829 739 454 697 grecova@rousinov.cz
Odbor  vnitřních věcí
trvalý pobyt, přestupky Hrachovinová Petra,  Mgr. 517 324 838 778 435 984 hrachovinova@rousinov.cz 

radnice@rousinov.cz 

podatelna Škvarková Hana 517 324 820 770 162 325 skvarkova@rousinov.cz 
e-podatelna@rousinov.cz

matrika, Czechpoint Hladká Markéta 517 324 821 733 539 138 hladka@rousinov.cz
Oddělení sociálních věcí Chládek Pavel, Bc., Dis. 517 324 830 778 770 068 chladek@rousinov.cz
sociální pracovník Kabelková Naďa, Mgr. 517 324 830 770 172 391 kabelkova@rousinov.cz
pečovatelská služba Hegrová Miloslava 517 326 180 770 181 912 hegrova@rousinov.cz
pečovatelská služba Habánová Miroslava 517 326 180 770 168 682 habanova@rousinov.cz
pečovatelská služba Jindřichová Eva 517 326 180 775 894 153 jindrichova@rousinov.cz
pečovatelská služba Pekárková Jitka 517 326 180 770 168 683 pekarkova@rousinov.cz
Odbor hospodářsko-správní Řehořová Růžena, Ing., MPA 517 324 834 739 454 698 rehorova@rousinov.cz
smlouvy Müllerová Jaromíra 517 324 823 770 120 759 mullerova@rousinov.cz
účetní Machová Eva 517 324 839 machova@rousinov.cz
mzdová účetní Šmerdová Jana 517 324 822 smerdova@rousinov.cz
referent Navrkal Radek, JUDr. 517 324 823 770 120 759 navrkal@rousinov.cz
pokladna Pekaříková Markéta 517 324 846 774 165 361 pekarikova@rousinov.cz
Odbor výstavby 
a životního prostředí Pekařík Dušan, Ing. 517 324 833 734 752 399 pekarik@rousinov.cz

projektový manager Kejlová Lenka, Ing. 517 324 847 778 435 983 kejlova@rousinov.cz
projektový manager Nohelová Petra 517 324 847 733 373 554 nohelova@rousinov.cz
stavby Varta Pavel 517 324 841 770 140 093 varta@rousinov.cz  
stavby Vintrová Hana 517 324 828 731 651 359 vintrova@rousinov.cz
životní prostředí Chromá Dana, Mgr. 517 324 849 778 411 252 chroma@rousinov.cz
Stavební úřad Horčičková Hana, Bc. 517 324 827 739 454 692 horcickova@rousinov.cz

Mezihoráková Tamara, Ing. 517 324 832 739 454 695 mezihorakova@rousinov.cz
Ryšánek Jiří, Ing. 517 324 836 739 454 690 rysanek@rousinov.cz

Odbor školství a kultury Škrobová Eliška, Ing. 517 324 826 733 539 133 skrobova@rousinov.cz
knihovna Chmelová Jitka, Mgr., MBA 517 324 842 chmelova@rousinov.cz

Machálková Jana 517 324 842 machalkova@rousinov.cz
Městské služby Rousínov Brtník Jan 517 324 837 778 956 501 brtnik@rousinov.cz

Kadlec Miroslav 771 229 012 kadlec@rousinov.cz
Doležalová Dana, Ing. 778 411 251 dolezalova@rousinov.cz
Sedláčková Miluše 517 324 837 sedlackova@rousinov.cz
Komariková Hana, Ing. 517 324 837 komarikova@rousinov.cz
Haizler Vlastimil 778 439 429 haizler@rousinov.cz

Městská policie Rousínov Kučera Pavel, Ing. 770 127 000 kucera@rousinov.cz 
mpolicie@rousinov.cz

Pospíšil Mojmír 770 171 697 pospisil@rousinov.cz
Vašek Pavel 778 417 821 vasek@rousinov.cz
Bastl Miloš, Bc. 771 266 459 bastl@rousinov.cz

hasiči – JSDH Rousínov Marišler Vlastimil 777 681 605 jsdh@rousinov.cz

Jubileum 93 let
Ludmila Pokorná, Rousínov
Jubileum 92 let
Ludmila Drlíková, Rousínov
Jubileum 91 let
Helena Leznarová, Slavíkovice
Jubileum 90 let
Vladimír Havíř, Kroužek
Jubileum 85 let
Marie Crhonková, Rousínov
Václav Floch, Vítovice
Jubileum 80 let
Jan Šmerda, Vítovice
Josef Hykš, Slavíkovice
Ladislav Novák, Rousínov
Zdeňka Doleželová, Rousínov
Oldřich Darebník, Rousínov

Jubileum 75 let
Květoslava Wagnerová, Rousínov
Stanislav Mach, Vítovice
Marie Flősslerová, Čechyně
Zdeňka Kopuletá, Slavíkovice
Ivan Skácel, Slavíkovice
Alois Krbušek, Vítovice
Josef Klement, Rousínov
Ladislava Pospíšilová, Kroužek
Miroslava Kadlecová, Slavíkovice

Jubilantům popřály členky SPOZ, a oni dali sou- 
hlas se zveřejněním.
Všem jubilantům srdečně blahopřejeme, přejeme 
hlavně pevné zdraví, pohodu a vitalitu do dalších 
let.

Odbor vnitřních věcí

ROUSÍNOVŠTÍ JUBILANTI



Město Rousínov
Telefon: 517 324 820
 517 324 821
E-mail: radnice@rousinov.cz
Úřední hodiny: pondělí, středa 8 - 11 | 12 - 17
 úterý, čtvrtek, pátek po dohodě
IČ: 00292281


